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Први дани Нове 2024. 
године на Златибо-
ру протекли су у зна-

ку сјајног провода, као и 
мноштва активности које су 
бројним туристима биле на 
располагању. У Нову годину 
Златибор је ушао са новим 
рекордним резултатима. Још 
једном је ‘’златна’’ лепотица 
потврдила свој статус најпо-
сећеније српске планине. 

Били су то новогодишњи 
призори за памћење на кр-
цатом Златибору: десетине 
хиљада посетилаца и неброје-
на возила с регистрацијама 
из целе Србије и околних др-
жава, препуни хотели, шета-

лишта и Краљев трг, најпо-
сећенији концерт за дочек на 
платоу поред језера, малтене 
пола естраде у музичким про-
грамима овдашњих угости-
тељских објеката...

Према проценама, у 
бројним садржајима на от-
вореном и у ресторанима и 
хотелима боравило је око 
100.000 гостију, што је ре-
корд у савременом бављењу 

туризмом на Златибору.Су-
дећи по коментарима меш-
тана Златибора, овако до-
бра посећеност превазишла 
је њихова очекивања. 

СМЕШТАЈ ПОПУЊЕН 
И НА БОЖИЋ
На Златибору се током 

новогодишњих празника 
тражио кревет више. По-
тражња за смештајем је била 
тако велика да су хотелски 
капацитети за Нову годину 
били распродати већ почет-
ком децембра. Иако је Божић 
породични празник, који 
верници углавном проводе 
у својим домовима, смеш-

‘’Новогодишњи призори на крцатом  
Златибору: десетине хиљада посетилаца  

и небројена возила с регистрацијама из целе 
Србије и околних држава, препуни хотели, 
шеталишта и Краљев трг, најпосећенији 
концерт за дочек на платоу поред језера, 

малтене пола естраде у музичким 
програмима овдашњих 

угоститељских објеката...’’

ЈАНУАР ЗА ПАМЋЕЊЕ У ОПШТИНИ ЧАЈЕТИНАЈАНУАР ЗА ПАМЋЕЊЕ У ОПШТИНИ ЧАЈЕТИНА

ГОДИНА ПОЧЕЛА  ГОДИНА ПОЧЕЛА  
РЕКОРДНОМ ПОСЕЋЕНОШЋУРЕКОРДНОМ ПОСЕЋЕНОШЋУ
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тајни капацитети на Злати-
бору били су попуњени и у 
овом периоду. То је још је-
дан од доказа да гости Зла-
тибор доживљавају као свој 
други дом. Златиборски хо-
телијери потрудили су се да 
за своје госте приреде пра-
ву породичну празничну ат-
мосферу, па су многи од њих 
организовали ломљење чес-
нице уз лепе награде. 

Када је у питању смеш-
тај у приватним вилама и 
апартманима, понуда је мно-
го већа у односу на хотелски 
смештај. Ипак, новогодишњи 
празници и зимска сезона 
до сада су успели да у вели-
кој мери попуне и ове капа-
цитете. За Нову годину било 
је веома тешко пронаћи сло-
бодан апартман, а како кажу 
златиборски гости, овде 
има смештаја који одгова-
ра свачијем џепу. 

ЗИМСКОМ 
СЕЗОНОМ 
ЗАДОВОЉНИ 
И УГОСТИТЕЉИ
Како до сада тече 

зимска сезона задовољ-
ни су и угоститељи. Подјед-
нако велико интересовање 
било је за ресторане који у 
свом менију нуде традицио-
налне српске специјалите-
те, али и за савремене гастро 
барове препознатљиве по 
специфичним комбинација-
ма интернационалних јела 
и локалних састојака. Ипак, 
специјалитет који је и током 
ових празника био најпопу-
ларнији међу златиборским 
гостима била је комплет ле-
пиња. Популарности чуве-
не лепиње допринело је и то 
што је недавно проглашена 
за најбољи доручак на свету. 

Како за новогодишње 
празнике није било снега, 
бројни туристи који су праз-
нике проводили на Златибо-
ру искористили су прилику 
да обиђу локалитете и ужи-
вају у разноврсној понуди 
забавно-тематских парко-
ва. Стопића пећину је током 
празничних дана (од 31. де-
цембра до 7. јануара) посе-
тило око 5.000 туриста. Ова-
ко велики број посета доказ 
је да се интересовање за 
ову спелеолошку лепотицу 
не смањује. 

Велики број туриста оби-
шао је и несвакидашњи Му-
зеј на отвореном ‘’Старо 

село’’ у Сирогојну 
и водопад у Го-
стиљу. Вели-
ка посећеност 
Златибора од-
разила се и на 
број путника 
који се возио 
‘’златном’’ гон-
долом. За пр-
вих десет дана 
јануара најдужа 
панорам-

ска жичара превезла је око 
20. 000 путника, до краја ја-
нуара 38.000.

УЖИВАЊА НА 
СКИЈАШКИМ СТАЗАМА
А онда је по Божићу снег 

пао и зачас напунио злати-
борска скијалишта. Плани-
на с најдужом традицијом 
скијања у нас брзо је обеле-
ла. Зимски мраз је овде  сте-
гао, али са обиљем сунчаних 
дана, баш у време ђачког 
распуста. Уживања су кре-
нула стазама Торника, Обу-
довице, крај ‘’Голд гондоле’’ 
и другим пространствима 
наше ваздушне бање.

Чим је први овогодишњи 

снег пао, Ски-цен-
тар ‘’Торник’’ у 
саставу ‘’Скија-
лишта Србије’’ 
спремно га је 
дочекао. Од-
мах је овде зва-
нично отворена 
скијашка сезо-
на. Свих пет ста-

за – Станкова ра-
ван, Чигота, 

Торник, 

Рибница и Змајевац – 
угостиле су од 12. јануара 
скијаше и бордере. Покри-
вене су системом за веш-
тачко оснежавање, више 
не зависе од ћуди природе. 
Прорадили су и забавни са-
држаји (покретна трака, боб 
на шинама...), ради  центар 
‘’Торник’’ током зимске се-
зоне сваког дана од 9 до 16 
часова.

За превоз скијаша и бор-
дера користе се шестосед-
на жичара (капацитета 3.000 
особа на сат) и два ски-лиф-
та типа ‘’сидро’’ (2.400 на сат). 
Многи туристи су овде ужива-
ли током јануара, милина је 
скијати по сунчаном зимском 

дану. Додатну лепоту овом 
скијалишту дају четинарске 
шуме које га окружују и ми-
рисима освежавају. До најви-
шег врха Торника,  удаљеног 
девет километара од центра 
Златибора, стиже се у каби-
нама ‘’Голд гондоле’’.

Ту посетилаца увек има, 
на планинском мразу топ-
ло им је око срца. С тим 
што је још већа гужва у ту-
ристичком центру Златибо-
ра. Јануар је овде протекао 
уз пуна шеталишта, крцате 
стазе за скијање и санкање 
на Обудовици и поред језе-
ра (посебно у дане викенда), 
занимљиве садржаје, мно-
штво паркираних возила... 

СТАМАТОВИЋ: 
ДОКАЗ ДА ЈЕ 
ЗЛАТИБОР 
НА ПРАВОМ ПУТУ
Председник општина 

Чајетина Милан Стама-
товић указао је да се 
на Златибору за ново-
годишње дане тражило 
место више у приват-
ном смештају, с обзи-
ром да су сви хотел-
ски капацитети одавно 

били резервисани. Он је 
изразио задовољство изу-
зетном посећеношћу. 

– Према проценама, у 
бројним садржајима на от-
вореном и у ресторанима и 
хотелима боравило је око 
100.000 гостију, што је ре-
корд у савременом бављењу 
туризмом на Златибору. То 
потврђује опредељење де-
финисано дугорочном стра-
тегијом развоја туризма на 
нашој планини да се смеш-
тајни и забавни садржаји на-
лазе у централном делу на-
сељеног места Златибор, на 
неких два одсто територије 
општине Чајетина, а да на 
преосталих 98 одсто општин-
ске територије туристи могу 
да уживају у лепотама недир-
нуте природне средине – ис-
такао је Стаматовић и додао: 

– Хвала свим гостима што 
верују у нас и што нам овом 
рекордном посетом на Зла-
тибору указују поверење 
да смо на правом путу. Оба-
раћемо рекорде и у време-
ну пред нама. Добронамерне 
сугестије ћемо усвојити како 
бисмо били још бољи. Надам 
се да ће Златибор врло брзо 
стати у ред светских тури-
стичких дестинација.

Милан Стаматовић, председник општине Чајретина
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ЗИМСКА СЕЗОНА 
ПРЕМАШИЛА 
ОЧЕКИВАЊА
Туристички промет током 

јануара на Златибору био је 
на високом  нивоу. Овакав 
почетак године – и по посе-
ти, потрошњи, програмима, 
медијској присутности – пре-
машио је очекивања .

– Врло смо  задовољни 
почетком ове зимске сезо-
не. Новогодишњи празни-
ци донели су нам рекордну 
посећеност, тада је Злати-
бор уз врхунске концерте и 
друге садржаје био најпо-
сећеније туристичко место 
Србије. Очекивања су пре-
машена и током Божића, 
Српске нове године и распу-
ста, са одличном попуњено-
шћу смештајних капацитета. 
Сви наши садржаји и лока-
литети раде, а ми се трудимо 
да манифестацијама, додат-
ним анимацијама и програ-
мима мотивишемо туристе 
за боравак. При томе, за-
бавне активности на сне-
гу свакако су у фокусу зим-

ског интересовања гостију. 
Навикли смо да ‘’златна пла-
нина’’ буде популарна и по-
сећена, али је овакав поче-
так године заиста посебан 
– изјавио је Владимир Жива-
новић, директор Туристичке 
организације Златибор која 
је крајем 2023. награђена 
‘’Туристички цветом’’.

По оцени директора ТОЗ, 
врло је битно и то што је 
овако масовна посета про-
шла без једног јединог инци-
дента, што су сви гости били 
задовољни. Уверен је да ће, 
уколико се задржи снежни 
покривач, цела зимска се-
зона бити веома успешна. – 
Ми смо 2023. имали рекордну 
годину, остварили смо пре-
ко милион регистрованих 
ноћења. По званичној репу-
бличкој статистици на дру-
гом месту смо у Републици 
Србији, одмах иза Београда, 
што говори да Златибор иде 
у добром правцу. Верујем да 
ће се тако наставити у овој, 
за сада доброј зимској сезо-
ни – рекао је Живановић.

Све службе КЈП ‘’Злати-
бор’’ током јануара ра-
диле су појачано, што 

се првенствено односи на 
службу одржавања чистоће 
која је због велике посеће-
ности радила пуним капаци-
тетом. Највећи обим посла 
забележен је током нового-
дишњих празника, након му-
зичких програма на Краље-
вом тргу где су генерисане 
велике количине отпада. 
После одржаних концерата, 
ручно и машинско чишћење 
централног платоа запо-
чињало је у раним јутарњим 
сатима, што није изостало ни 
на линијама које се свако-
дневно одржавају. Рад еки-
па задужених за сакупљање 
и одвоз отпада организован 
је у две смене.

Активна је била и Служ-
ба зимског одржавања путе-
ва која је спремно дочекала 
и ову сезону. Сваке године 

у режим чишћења укључују 
се и нови путни правци, а 
Зимска служба стара се и о 
чишћењу паркинг простора, 
тротоара и пешачких ста-
за. Време је било наклоње-
но, па није имало потешкоћа 
у обављању посла, тако да 
су путеви у сваком моменту 
били проходни.

Блага зима, без пуно 
снега, радницима КЈП ‘’Зла-
тибор’’ омогућила је наста-
вак активности на бројним 
планираним пословима, из 
различитих домена посло-
вања. Тако је Служба јавне 
расвете била ангажована 
на постављању нове линије 
јавне расвете у улици Беле 
воде на Златибору, где је на 
око 700 метара поставље-
но 20 расветних стубова са 
лед светиљкама. Поред ре-
довног одржавања, током 
јануара започели су радо-
ви на обезбеђивању јавног 

НЕУМОРНИ У КОМУНАЛНОМ ЈАВНОМ ПРЕДУЗЕЋУ ‘’ЗЛАТИБОР’’

ПОСТАВЉАЈУ ЦЕВОВОД И 
СТУБОВЕ РАСВЕТЕ И ТОКОМ ЗИМЕ

Владимир Живановић, директор ТО Златибор
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осветљења на новоизграђе-
ном паркиралишту код на-
сеља Калман. 

Грађевинска операти-
ва КЈП ‘’Златибор’’ и ЈКП ‘’Во-
довод’’ ангажована је на 
изградњи магистралног це-
вововода од Сушичких вре-
ла до Карауле, укупне дужи-
не 17 километара.Тренутно 
се изводе радови на поте-
зу Жигалски вис где ће бити 

изграђена фабрика воде до 
резервоара Караула у укуп-
ној дужини од 12 километа-
ра. Истовремено, у отворе-
ном рову постављају се цеви 
за водоснабдевање месних 
заједница кроз које пролази 
магистрални цевовод (Трип-
кова, Бранешци и Шљиво-
вица). Захваљујући доброј 
механизацији и искусним 
машинистима Комуналног 

јавног предузећа «Злати-
бор», до сада је ископално 
преко 2,5 километра канала, 
без обзира на временске ус-
лове, упркос тешком каме-
нитом терену.

Изградња поменутог во-
досистема спада у катего-
рију екстремних водовода 
из разлога што се савлада-
ва потез између изворишта 
Сушичка врела, које се нала-

зи на 520 метара надморске 
висине, и резервоара Кара-
ула који се налази на над-
морској висини од 1.040 ме-
тара. Овај веома захтеван 
пословни подухват, започет 
крајем октобра, поред иско-
па рова и постављања це-
вовода обухвата и њихово 
засипање, одвоз вишка ма-
теријала и довођење терена 
у првобитно стање.

АНКЕТА О ЗАДОВОЉСТВУ КОРИСНИКА 
КВАЛИТЕТОМ КОМУНАЛНИХ УСЛУГА

Обавештавамо суграђане да Општина Чајетина у сарадњи са КЈП ‘’Златибор’’ Чајетина, ЈКП 
‘’Водовод’’ Златибор и ЈП ‘’Голд гондола Златибор’’ почиње спровођење испитивања задовољ-
ства корисника пружањем комуналних услуга. Анкетирањем, које ће бити спроведено од 1. до 
29. фебруара 2024. године, биће обухваћене услуге сакупљања и одлагања комуналног отпа-
да и одржавања комуналне хигијене, услуге снабдевања пијаћом водом и одвођења отпадних 
вода, као и услуге превоза путника гондолом.

На основу Закона о комуналним делатностима и одговарајућим одлукама Општине Чајети-
на, јавна комунална предузећа су у обавези да омогуће грађанима корисницима услуга да се 
изјасне о њиховом квалитету. Анкета је сличног садржаја као и претходних година, не захтева 
пуно времена за попуњавање, те суграђане позивамо да издвоје време и испуне упитник.

Упитник ће бити доступан у онлајн верзији тако да га корисници могу попунити електрон-
ским путем на сајтовима јавних предузећа, на сајту Општине Чајетина, као и на њиховим 
фејсбук страницама. Биће доступан и на наплатним местима комуналних предузећа, билетар-
ници ‘’Голд гондоле’’ и инфо-центру Општине Чајетина. Прикупљени подаци биће коришћени 
искључиво за унапређење услуга које пружају сва три јавна предузећа.
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У претходном периоду ПД 
‘’Златиборски еко аграр’’ 
учествовао је у разним 

манифестацијама и догађаји-
ма. Један од таквих је сарадња 
са ‘’Голд гондолом’’, где је 
‘’Златиборски еко аграр’’ про-
мовисао своје органске млеч-
не производе. 

– Крајем 2023. године до-
били смо све потребне сер-
тификате за органску про-
изводњу. Млекара ‘’Наша 
Златка’’ једина је сертифико-
вана органска млекара у Ср-
бији, њено млеко долази са 
обронака планине Златибор и 
она једина има сертификован 
органски сир и кајмак. Промо-
ција органске исхране у дана-
шње време је посебно важна, 
ови производи промовишу 
здравље и очување животне 
средине – изјавио је директор 
‘’Еко аграра’’ Марко Марић.

На скупу одржаном поло-
вином јануара пољопривред-
ним произвођачима из Криве 
Реке представљен је ‘’Про-
грам за одрживи развој 
села’’ на територији Општи-
не Чајетина. Овакав скуп одр-
жан је са циљем да се помо-
гне пољопривредницима да 

препознају и реше кратко-
рочне и дугорочне пробле-
ме у пољопривредној про-
изводњи. Програм ће бити 
представљен у свим месним 
заједницама на територији 
Општине Чајетина.

Све оно што ПД ‘’Злати-
борски еко аграр’’ уствари је 
пут ка формирању Агробиз-
нис центра, у форми у којој је 
замишљен. То није нешто што 
може бити решено у кратком 
року већ дугорочан процес, 
напомиње директор Марић. 
Циљ је да за све што људи у 
златиборском крају произве-
ду ово привредно друштво, 
под покровитељством локал-
не самоуправе, обезбеди пре-
рађивачки капацитет, затва-
рајући тако пословни круг за 
све оне који живе и раде на 

територији општине Чајетина. 
У ово време ‘’Еко аграр’’ 

је предузеће које броји око 
40 запослених. Осим основ-
не консултантске делатности 
има и огранке који обухва-
тају разне послове: млекару 
‘’Наша Златка’’, Агротехнички 
центар у Кривој Реци и Погон 
за производњу органске кон-
центроване сточне хране.

Што се тиче механиза-
ције која је намењена за ус-
лужне пољопривредне радо-
ве у сеоским домаћинствима, 
‘’Еко аграр’’ располаже са де-
вет трактора који имају све 
потребне прикључке. На том 
пољу су за ову годину плани-
рана нова средства и нове на-
бавке. 

Преко пројекта који је је-
сенас водио Центар за орган-
ску пољопривреду Ужице по-
дељено је 1.000 кока носиља 
на територији Ужица, Пожеге 
и Чајетине. За овај пројекат 
интересовање су показали 
многи наши пољопривредни-
ци, па је у плану да се на про-
леће акција прошири и тако 
подржи органски концепт 
‘’Златиборског еко аграра’’. 

Предузеће је и током 2023. 

сарађивало са Инстутитом за 
семенарство и ратарство из 
Новог Сада, као и Стручном 
саветодавном службом ‘’Мо-
равица’’ из Ужица. Са њима су 
одрадили радионицу о оре-

зивању воћа. – За све ово 
што у пракси радимо имамо 
утемељење у науци и знању. 
Минуле године смо на Зла-
тибору били домаћини Ака-
демији инжењерских наука 
Србије, одељењу за биотех-
нику, што показује да они као 
институција препознају наша 
залагања везана за развој 
пољопривреде у брдско-пла-
нинским крајевима – закљу-
чује Марко Марић. 

ЗАПАЖЕНИ РЕЗУЛТАТИ ‘’ЗЛАТИБОРСКОГ ЕКО АГРАРА’’

ОРГАНСКИ СИР И КАЈМАК  
ИЗ МЛЕКАРЕ „НАША ЗЛАТКА” 

ПРВИ СА СЕРТИФИКАТОМ 

Марко Марић, директор  
"Златиборског Еко аграра"
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Током новогодишњих 
и божићних празни-
ка ‘’Голд гондола’’ је 

својим посетиоцима, у са-
радњи са «Златиборским 

еко аграром» и Културним 
центром Златибор, пружила 
прилику да уживају у топлим 
залогајима једног од омиље-
них златиборских јела кача-

мака, уз чашу домаћег ор-
ганског млека. Истовремено, 
љубитељи уметности су овде 
уживали у активности ‘’Чет-
кица и чашица’’,јединстве-

ној игри сликарских боја и 
топлих напитака. То су неки 
од садржаја који се ове зиме 
организују свакодневно на 
врху Торника.

ЗИМСКИ САДРЖАЈИ НАЈДУЖЕ ПАНОРАМСКЕ ЖИЧАРЕ  

ПРИЈА КОД ГОНДОЛЕ КАЧАМАК  
ОД КУКУРУЗА ‘’ОСМАКА’’
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«Током зимске сезоне 
имамо различите активно-
сти. Једна од њих подразуме-
ва уметност. Са једне стра-
не сликање уз чашицу вина 
или ракије, са друге стране 
бесплатна дегустација зла-
тиборског качамака. Нарав-
но да је качамак традици-
онално јело, али органски 
кајмак и сир, органско мле-
ко, дају му посебан укус. Де-
густацију радимо заједно са 
нашим партнерима из «Еко 
аграра», рекла је директор-
ка «Голд гондоле» Бојана 
Божанић.

«У последње две године 
«Еко аграр“, односно млека-
ра «Наша Златка», интензив-
но се бави имплементацијом 
програма и довођењем на-
ших произвођача у статус 
органских. Мимо тога што 
су они произвођачи таквог 

млека, са поносом можемо 
да кажемо да је наша мле-
кара органска и да, поред 
органског пастеризованог 
млека које људи овде могу 
дегустирати, имамо и орган-
ски сир и кајмак», изјавио је 
Марко Марић, директор ПД 
‘’Златиборски еко аграр’’.

Мајстор за спремање 
качамака на старински на-
чин био је кувар из Ужи-
ца Мирослав Драгутиновић. 
‘’Ово је класичан златибор-
ски качамак од белог куку-
рузног брашна, младог кај-
мака, старог сира, са мало 
свињске масти и органског 
млека. Бели кукуруз је со-
рте ‘осмак’, посебно млевен 
у воденици на камену, тако-
званој воденици поточари», 
објаснио је он тајну доброг 
качамака.

За два сата, колико је 

трајала активност под на-
зивом ‘’Снежни лонац’’, 
спре мљено је око 200 пор-
ција, и то у посудама које 
су прављене од дрвета, уз 
дрвене кашичице, у складу 
с природом. Свима је пријао 
овакав качамак, што довољ-
но говори о добром укусу 
јела, бираним састојцима и 
мајсторству кувара. 

Задовољни су били и го-
сти који су уз чашицу ракије, 
чашу вина или сокове сли-
кали пејзаже по упутстви-
ма ликовне уметнице Дани-
це Јевтић Шишовић. «Часови 
брзинског сликања се одр-
жавају лако, посебно уз не-
ког ко има 17 година иску-
ства. Идеја је била да уз 
нашу ракију сликамо злати-
борске пејзаже по угледу на 
најпознатијег нашег пејза-
жисту Божа Ковачевића, а уз 

чашу вина оно што је сликао 
Ван Гог, на париски начин. 
Они који пију сокиће могу 
да сликају како желе, деци 
је то увек дозвољено», са 
осмехом је објаснила идеју 
ове активности Даница Јев-
тић Шишовић, која је дирек-
торка Културног центра Зла-
тибор.

Поред туриста, задовољ-
ни су и организатори овог 
дешавања. Овом приликом 
речено је да је ‘’Голд гон-
дола’’ од почетка нового-
дишњих празника до 12. ја-
нуара превезла око 20.000 
путника (за три године рада 
укупно 800.000), који су ужи-
вали у свему што су сваког 
дана организовали запос-
лени овог предузећа, у са-
радњи са другим јавним 
предузећима и установама 
општине Чајетина.

Бојана Божанић, 
директорка "Голд гондоле Златибор"

ГОНДОЛА ЈЕ ВИШЕ ОД ВОЖЊЕ
После три године рада, од 11.јануара 2021., златиборска гондола више није само највећа 

туристичка атракција, већ мерило савременог туризма. У знак захвалности и обележавања 
овог дана први путници су добили на поклон бесплатну вожњу и пиће у ''Гондола бару''. 

''Када смо направили прве кораке у реализацији вишедеценијског златиборског сна оства-
рење је деловало далеко, али показали смо веру. Када смо почели да градимо 'Голд гондолу' сва-
ки метар захтевао је истрајност и тада смо показали снагу заједништва. Када је гондола превез-
ла прве путнике показали смо захвалност свима који су нас подржали на путу изазова. Када 
су стигле прве похвале за велике успехе погледали смо у најмлађе генерације и оставили им 
највреднији поклон – визију будућности. На путу ка остварењу великих циљева потребно је 
сваког дана подсећати себе на мале дневне победе које нас приближавају остварењу сна. За 
ове три године поносни смо највише на три ствари: превезли смо око 800.000 путника, под-
ржали локално предузетништво кроз наше услуге и постали инспирација туристичким цен-
трима у региону'', истиче Бојана Божанић.
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Савиндан, који се у шко-
лама обележава радно 
али без наставе, обе-

лежен је у школама општи-
не Чајетина уз свечану при-
редбу, одлазак у цркву, а 
посвећен је сећању на овог 
великог српског просвети-
теља.

 „Славећи  Светог Саву ми 
славимо оно што је највеће 
и најсветије у нашој исто-
рији,  у нашем народу“, кажу 
учитељи из ОШ „Саво Јо-
вановић  Сирогојно“, из-
двојено одељење  Љубиш. 
Ту су Светосавској приред-
би присуствовали наставни-
ци и ученици, мештани села, 
као и родитељи. Након ос-
већења и ломљења славског 
колача срећну славу поже-
лео је свештеник Михаило 
Ђокић. Окупљени родитељи 
и пријатељи уживали су у 
приредби коју су спремали  
ученици ове школе уз помоћ 
наставника Невене Цветић, 
Наде Јоксимовић, Славице 
Росић, Снежане Мићовић и 
Владимира Илијашевића. 

Колико је приредба била 
лепа и успешна говоре речи 
ученика. Страхиња Јоксимо-
вић, ученик V разреда, каже: 
„Право је уживање играти и 
певати, а када обучеш но-
шњу, упловиш у један нови 
свет“.

Радмила Симовић, учени-
ца VIII разреда, додаје: „Глу-
ма је одувек била моја ве-
лика страст, а Савиндан је 
време када ми ученици мо-
жемо да покажемо своје та-
ленте на најбољи начин. По-
себну драж представља нам 
то што наши најближи могу 
да виде наша умећа“.  

Посебан добринос дали 
су ученици који наставу ре-
ализују по индивидуалном 
образовном програму. По-
казали су да за њих границе 
не постоје и да великим тру-
дом и мотивацијом могу да 
постигну много тога.

У матичној школи ,,Саво 
Јовановић Сирогојно“ у Си-
рогојну након ломљења 
славског колача у прису-
ству свештеника Марка Де-

нића ученици су показали 
своје способности у певању, 
игрању, глуми и рецитовању. 
Ђаци старијих разреда су го-
ворили о животу и делу овог 
великог светитеља, Скеч 
,,Крсна слава“ извели су уче-
ници млађих разреда, пока-
завши да су дорасли задатку 
који им је поверен. Приред-
ба је завршена фолклорним 
играма из Бољевца, што је 
публику посебно одушевило. 

Традиционално је Савин-
дан обележен и у издвојеном 
одељењу ОШ ,,Саво Јовано-
вић Сирогојно“ у Рожанству, 
где су у приредби учество-
вали сви ученици школе у 
складу са својим узрастом и 
талентима којим располажу. 
Присуствовали су родитељи 
ученика, њихове баке и деке, 
млађа браћа и сестре, али и 
значајан број мештана који-
ма се овај вид свечане мани-
фестације допада.

ОШ „Димитрије Туцо-
вић“ у Чајетини је ове го-
дине свечану прославу Са-
виндана одржала у холу 

школе на Златибору. При-
редбу су реализовале на-
ставнице српског језика и 
књижевности Марија Вуло-
вић и Душица Јевтовић са 
ученицима, уз подршку хора 
и оркестра са наставницима 
Марком Кутлешићем и Мар-
ком Џамбасовићем.

Из издвојеног одељења 
Горња Шљивовица (ОШ «Ми-
ливоје Боровић») два учени-
ка су присуствовала литур-
гији у цркви,након чега су са 
свештеником ломили слав-
ски колач  у име школске 
славе,певали химну и гово-
рили стихове о Светом Сави. 
После тога је уследило по-
служење које је припремио 
родитељ ученика Митар Зор-
зић,као и остали присутни.

У школи у Шљивови-
ци хор је извео песму «Нек 
свуд љубав сја». Ученици 
старијих разреда присут-
не су насмејали извођењем 
драмског текста «Свемирски 
змај». Домаћини славе ове 
године били су Ана и Ненад 
Луковић.

САВИНДАН ОБЕЛЕЖЕН У НАШИМ ШКОЛАМА

ЂАЧКЕ ПРИРЕДБЕ И УМЕЋА  
У ЧАСТ НАЈВЕЋЕГ ПРОСВЕТИТЕЉА

Сирогојно Љубиш

Рожанство Златибор
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У издвојеном одељењу 
Крива Река (ОШ «Миливоје 
Боровић») деца млађих раз-
реда такође су обележи-
ла школску славу приклад-
ним програмом кроз који су 
се прожимали песма, игра, 
драмски текстови, рецита-
ције ... И овде су родитељи  
учествовали у припремању 
послужења за ученике. На 

ликовном конкурс «Свети 
Сава међу нама» који се ор-
ганизује на нивоу школе на-
грађени су радови ученика: 
Сара Зечевић(1.место), Да-
нило Жунић (2.место) и Дуња 
Зечевић ( 3.место).

 У матичној школи „Ми-
ливоје Боровић“ Мачкат ове 
године домаћини славе биле 
су породице Марић и Гуду-

рић. У оквиру богатог про-
грама уручене су награде 
ученицима који су били нају-
спешнији на ликовном кон-
курсу у организацији школе 
«Свети Сава је међу нама».

Свети Сава је просла-
вљен и у Угоститељ ско-ту-
ри стичкој школи Чајети-
на. Програм је осмислила 
професорка српског јези-

ка и књижевности Тања Ла-
зић, а извели су га ученици, 
чланови рецитаторске сек-
ције и хора. Пригодну заку-
ску, колач и жито спремили 
су и послужили ученици из 
образовних профила кувар, 
конобар, кулинарски техни-
чар и хотелијерско-ресто-
ратерски техничар уз помоћ 
својих наставника.

У недељу 28. јануа-
ра одржана је избор-
на скупштина Удружења 

пчелара „Златибор“ Чајетина. 
За новог председника удру-
жења изабрана је Маја Јаво-
рац, а председник скупштине 
остао је Милан Пантовић. 

Поред чланова удружења 
овој скупштини присуствова-
ли су и представници пчелар-
ских удружења Златиборског 
округа, као и представници 
удружења из Јагодине и Мо-
равичког округа. После рада 
скупштине др Биљана Ста-
менковић, магистар пољо-
привредних наука и док-
торант на Пољопривредном 
факултету у Новом Саду у об-
ласти пчеларства, пчеларима 
је одржала предавање на теме 
болести пчела, одгајања мати-
ца и практичног пчеларства.  

У претходној години на на-
шим просторима био је средњи 
принос меда, каже Милан Пан-
товић и додаје да је за пчеларе 
који селе пчеле багрем био из-
узетно лош, јер је цвет прошао 
у киши, али је сунцокрет ипак 
дао боље приносе. 

„Осим умећа и вештина 
одржавања и неге, пчелари 

увек морају бити у приправно-
сти и на болести пчела. У на-
шем крају, као и у целој Србији, 
најраспрострањенија болест 
пчела је вароа (то су сићушни 
црвено- смеђи спољни параз-
ити медоносних пчела), као и 
ноземоза која је стално при-
сутна у пчелињој  заједници. 
То су најчешће болести, али ми 
у овом планинском поднебљу 
ипак имамо среће што нема-
мо тровања као у неким ни-
жим пределима, која су углав-
ном последица прскања воћа 
и других култура“, додаје пред-
седник скупштине пчелара 
Милан Пантовић.

На питање да ли међу пче-
ларима постоји страх од не-
повољнијих околности по 
здравље или квалитет меда 
приликом сељења пчела, Пан-
товић одговара: 

„Што се тиче квалите-
та меда, природа је то удеси-
ла да пчела сама регулише да 
буде квалитетан мед. Већи су 
проблеми у тим селидбама да 
не дође негде до неког тро-
вања. Примера ради, ако пр-
скају сунцокрет, репицу, репу 
и друге културе може доћи до 
тровања пчелињих заједница, 
а то је већи проблем. У задње 
време све више се дешавају 
и крађе пчелињих друштава, 
али тешко је се изборити про-
тив тога“. 

На овој скупштини усвоје-
на је и Декларација о зашти-
ти пчела која подразумева 
јавно информисање и едука-
цију становништва и пољо-
привредних произвођача о 
исправној употреби пести-
цида, као и о значају пчела за 
природу и живи свет.

ПЧЕЛАРИ НА ОКУПУ

МАЈА ЈАВОРАЦ НА ЧЕЛУ  
УДРУЖЕЊА ПЧЕЛАРА ‘’ЗЛАТИБОР’’ 

Шљивовица Крива Река

Мачкат Угоститељско-туристичка школа

Маја Јаворац, председница 
Удружења пчелара "Златибор"
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Удружење пензионе-
ра општине Чајетина 
у 2023. години је кроз 

организоване активности 
значајно допринело по-
бољшању квалитета живота 
својих чланова. С нагласком 
на организована дружења, 
реализацију програма реха-
билитације, организовање 
летовања, активности у 
циљу побољшања и очувања 
здравља, снабдевање зим-
ницом... Посебна подршка у 
виду хуманитарних пакета 
упућена је пензионерима са 
најнижим примањима.

Показало се да су зајед-
ничка летовања оно што 
пензионерима причињава 
највеће задовољство. Про-
шлог лета у организацији УП 
Чајетина на летовање у Грч-
ку ишло је 35 пензионера, 
док је на црногорском при-
морју летовало њих 89. 

‘’Удружење је организо-
вало и шест једнодневних и 
вишедневних излета  у Ви-
шеград, Увац, Врњачку Бању, 
Јошаничку Бању, Требиње, 
Нови Пазар и манастир Ту-
мане. Летовања и излети 
донели су пензионерима 
не само дружење и забаву, 
већ и оплемењивање у кул-
турном и духовном смислу. 
Наши најстарији суграђани у 
претходној години уживали 

су и у многобројним већ тра-
диционалним дружењима са 
вршњацима из многих удру-
жења широм Србије. Кроз 
све ове активности удру-
жење је значајно доприне-
ло побољшању квалитета 
живота својих чланова, омо-
гућивши им да остану актив-
ни, повезани и срећни’’, каже 
председник Удружења пен-
зионера општине Чајетина 
Славко Пантовић. 

У складу са колектив-
ним уговором о друштве-
ном стандарду пензионе-
ра успешно је реализован 
Програм рехабилитације за 
2023. годину. За коришћење 
бањских услуга удружењу 
се јавило 157 пензионе-
ра, од којих је право на ко-
ришћење бање стекло њих 

40. Поред одласка у бање, 
удружење је успело да ор-
ганизује и низ здравствених 
прегледа, своје просторије 
уступали су и за акције до-
бровољног давања крви које 
су биле веома успешне. 

Посебну пажњу посве-
тили су члановима са мини-
малним пензијама, успели да 
издвоје око 218 хиљада ди-
нара за набавку 273 хумани-
тарна пакета.’’Пакети су ко-
рисницима дистрибуирани 
директно на кућне адресе, а 
за ову активност посебно се 
захваљујемо КЈП ‘Златибор’ 
на изузетној подршци. Њихо-
во уступање возила и воза-
ча било је кључно за успешну 
доставу ових пакета’’, нагла-
шава Пантовић. 

Значајна подршка пензи-
онерима стиже и кроз актив-
ности везане за набавку зим-
нице, полутки за сушење и 
другог. Омогућена им је купо-
вина квалитетних намирни-
ца уз повољније цене и пре-
ко административне забране.   

Оно што је обележило 
крај 2023. године, на шта је 
УП Чајетина посебно понос-
но, јесте велико дружење 
пензионера одржано 1. де-
цембра: ‘’Овај догађај оку-
пио је 770 пензионера из 
целе Србије. За организо-
вање скупа удружење је, по-

ред Рекреативно- туристич-
ког комплекса ‘Златибор’ где 
је дружење и организовано, 
захвално општини Чајетина 
чији допринос је био кључан 
у стварању овог незаборав-
ног догађаја’’. 

Из удружења истичу да је 
сарадња са локалном зајед-
ницом током претходне го-
дине била изузетно плодна и 
успешна. Осим финансијске 
подршке из буџета, пензи-
онерима је на располагању 
био и комби, што је имало 
велики значај у организо-
вању дружења. Допринос је, 
такође, дао и Културни цен-
тар Чајетина обезбеђујући 
члановима удружења бес-
платне карте за представе 
и манифестације. Оваква 
сарадња је од непроцењи-
ве вредности, доприно-
си бољем квалитету живота 
пензионера и јачању веза са 
локалном заједницом.  

Крајем године Удружење 
пензионера општине Чаје-
тина одржало је изборну 
скупштину. Изабран је пред-
седник, управни одбор, нови 
чланови месних одбора, а 
први пут бирани су повере-
ници из месних заједница. 
Сви они заједно настојаће 
да кроз реализацију разних 
активности буду и даље под-
ршка својим члановима.

ЗАПАЖЕНА АКТИВНОСТ УДРУЖЕЊА ПЕНЗИОНЕРА ОПШТИНЕ ЧАЈЕТИНА

НАШИ ПЕНЗИОНЕРИ НА МОРУ,  
У БАЊАМА, НА ДРУЖЕЊИМА 

Славко Пантовић,  
председник  Удрружења  
пензионера Чајетина
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НОВОГОДИШЊА ДЕЧЈА ЖУРКА НА КРАЉЕВОМ ТРГУ 

ЗИМСКА БАЈКА ЗА НАЈМЛАЂЕ 
УЗ ПАКЕТИЋЕ И ДЕДА МРАЗА 
НОВОГОДИШЊА ЖУРКА ЗА ДЕЦУ УЗ КОНЦЕРТ ЛЕОНТИНЕ И ДЕЧИЈЕГ ХОРА «ЧАРОЛИЈА» ОДРЖАНА ЈЕ 
28. ДЕЦЕМБРА НА КРАЉЕВОМ ТРГУ НА ЗЛАТИБОРУ. ЗАБАВУ ЗА  НАЈМЛАЂЕ УПОТПУНИЛО ЈЕ ДРУЖЕЊЕ 

СА ДЕДА МРАЗОМ УЗ СЛАТКИШЕ, ЛИЗАЛИЦЕ И ЗЛАТИБОРСКИ ЧАЈ
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У присуству великог бро-
ја деце и родитеља са 
територије општине 

Чајетина, подељено је преко 
1.500 пакетића малишанима 
узраста до 10 година. Општи-
на Чајетина и Туристичка ор-
ганизација Златибор су се 
потрудили да златиборски 
трг буде претворен у зимску 
новогодишњу бајку у којој су 
без сумње једнако уживали 
и деца и родитељи.

«Ми смо се заиста потру-
дили да обавестимо децу са 
територије општине Чајети-
на која иду у вртић, али и ону 
која не иду. Надам се да смо 
допрли до већине њих и да 
су сви дошли на Краљев трг 
како би уживали у овом про-
граму који смо припреми-
ли. Потрудили смо се да овај 

28.12. буде 
другачији 

од про-
шле го-

дине, да додатно украсимо 
Краљев трг и бину’’, рекао 
је Владимир Живановић, ди-
ректор Туристичке организа-
ције Златибор.

Присутнима се обратио 
и председник општине Чаје-
тина Милан Стаматовић, че-
ститавши Нову 2024. годину, 
са жељом да деце буде још 
више. «Велико је задовољ-

ство видети пун трг деце 
која су наша будућност. Ово 
је једна од мера популацио-
не политике коју спроводи 
општина Чајетина заједно са 
Туристичком организацијом. 
Можда је финансијски најс-
кромнија мера, али је порука 
коју шаљемо јавности можда 
најјача, а то је да будућност 
ове општине јесте ви, јесу 

млади брачни парови. Зна-
те да смо једна од ретких ло-
калних самоуправа која има 
пораст броја становника и, 
што је најбитније, пораст 
броја новорођене деце», ис-
такао је Стаматовић.

Најмлађа публика била је 
у прилици да ужива у концер-
ту  Леонтине и дечијег хора 
«Чаролија», певајући у глас 
све песме које су изводили. 
«Имам привилегију да ове 
године са хором ‘Чаролија’ 
дођем на Златибор, деца мно-
го воле ову планину. Чули смо 
највеће хитове за децу, мис-
лим да само новогодишњих 
песама хор «Чаролија» и ја 
знамо преко 20. Са малишани-
ма смо певали и песме ‘Како 
расту деца’, ‘Браћу не доно-
се роде’, јер сам сигурна да је 
бар један број малишана по-
желео од Деда Мраза бату или 
секу», рекла је Леонтина Ву-
комановић. 

Леонтина Вукомановић
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Захваљујући познанству 
нашег земљака Младена 
Лазаревића, пореклом 

из Трнаве и Гостиља, сада 
успешног власника грађе-
винске фирме у Чешкој, на 
нашој планини и у нашим 
прелепим селима се снима 
филм америчко-енглеске 
продукције који ће на најлеп-
ши начин представити нашу 
традицију, обичаје и култу-
ру, наш дух и све оно лепо по 
чему смо препознатљиви. То-
ком рада на једном пројекту у 
Шпанији са светски познатом 
глумицом и продуценткињом 
Каприс Буре, господин Лаза-
ревић је успео  да је убеди да 
по први пут посети Србију и 
Златибор, након чега се она 
одлучила да на нашој плани-
ни сними филм стране про-
дукције под називом „Божић 
у Србији“.

Златибор. – Божићна тр-
пеза, чесница, бадњак и 
други наши традиционални 
обичаји ове зиме су у кадро-
вима америчких филмаџија, 
екипе из које већина први 

пут борави на нашим про-
сторима. Снимају они на 
снежном Златибору игра-
ни филм америчко-енгле-
ске продукције ‘’Божић у Ср-
бији’’ (‘’Christmas in Serbia’’). 

Одушевљени пределима и 
предусретљивошћу људи 
овог краја (посебно су им се 
допали водопад у Гостиљу, 
Сирогојно, Љубиш, ’’Голд 
гондола’’ и домаћи гурман-

луци), на први поглед су се 
заљубили у нашу земљу.

Редитељ Рајан Девар 
главну улогу поверио је глу-
мици Каприс Буре, која је 
продуценткиња филма и за-
служна што се овде снима 
(играју и Филип Бојд, Дан-
кан Џејмс, те поједини наши 
глумци у епизодним улога-
ма). Каприс Буре једна је од 
најфотографисанијих жена 
света, телевизијска личност, 
модел, пословна жена рође-
на у Америци, а преселила 
се у Лондон где води своју 
компанију. У ‘’Божићу у Ср-
бији’’ игра редитељку деби-
тантског филма чијег глав-
ног глумца тражи у снежној 
Србији, који је, упркос од-
бијању да се врати филму, 
упознаје са традиционалним 
српским Божићем. 

– Желела сам да сни-
мим божићни филм, тражи-
ла место с доста снега, па на 
Златибору упознала родни 
крај Младена Лазаревића 
кога сам познавала. Будући 
да сам Американка, а код 

ЗЛАТИБОР

ДУХ ЗЛАТИБОРА И ЗЛАТИБОРАЦА 
У ФИЛМУ „БОЖИЋ У СРБИЈИ“

ПРОДУЦЕНТКИЊА ФИЛМА И ГЛУМИЦА КАПРИС БУРЕ, ОДУШЕВЉЕНА ПРЕДЕЛИМА И ЉУДИМА, 
ВЕРУЈЕ ДА ФИЛМ ДОНОСИ СВЕТСКИ ‘’БУМ’’ НАШОЈ НАЈПОСЕЋЕНИЈОЈ ПЛАНИНИ
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нас људи не знају много о 
Србији, Младену сам на тај 
предлог рекла: ‘’Ух, не знам’’. 
Али ипак дошла и лудо се 
заљубила у Златибор, у Ср-
бију – изјавила је локалним 
медијима Каприс, додајући: 

– Могла сам било где 
у свету да снимим божић-
ни филм, то је за једну од 
највећих ТВ станица у Аме-
рици. Па дошла овде и рек-
ла: ‘’О, Боже, ово није Ср-
бија о којој сам слушала, 
јер Американци су склони 
да праве стереотипе, мис-
лим на ратове’’. Видела сам 
овај крај и схватила да мо-
рамо овде снимати. Позва-
ла писца, описала јој виђе-
но и лепоту људи и места, 
што је она уградила у пре-
лепи сценарио. Желим да 
свет види праву Србију, пра-
ви Златибор. Посебан ути-
сак на мене је оставила не-
такнута земља, вода је и 
даље свежа, земљиште још 

увек добро, не сећам се да 
ли закључавам врата кад сам 
овде....Људи су тако љубазни. 
Ја сам одрасла не верујући 
никоме, а онда дошла овде 
где се можеш руковати и то 
је договор, не треба вам уго-
вор. Код вас је искрено као 
што је било пре 50 година, 
а ипак модерно. Највред-
нији ми је тај осећај пове-
рења у људе, не осећам да 
људи желе да ме искористе. 
Путовала сам широм света, 
а то нигде нисам видела. Сви 
су овде веома предусретљи-
ви. Већ сам гледала куће у 
околини, пре него што Зла-
тибор постане светски ‘’бум’’ 
после овог филма. Прво ће 
бити приказан у Америци, а 
затим долази овде, најверо-
ватније следеће године. Кад 
добијем датум приказивања 
долећем и направићемо ве-
лику премијеру и прославу.

Главне заслуге за дола-
зак америчких филмаџија на 

‘’златну планину’’ носи наш 
човек из света Младен Ла-
заревић, Златиборац из Тр-
наве и Гостиља (два сусед-
на села), како за себе каже. 
Живот га је прво одвео у 
Мађарску, па затим у Чеш-
ку где живи с породицом и 
води успешну грађевинску 
фирму.

– Као дете често сам био 
са бабом и дедом у Гостиљу, 
волим овај крај који ме увек 
привлачи. Сваки пут кад 
имам одмор са својом децом 
и супругом радо дођем кући, 
ту ми живе и родитељи. По-
зитивна емоција у мени пре-
ма свом Златибору дала ми 
је подстицај да направимо 
нешто што ће наш крај све-
ту приказати у суперлативу – 
рекао је локалним медијима 
Лазаревић који је преко свог 
посла упознао Каприс Буре: 

– Десило се то прошле 
године. Завршавали смо у 
Шпанији један од пројека-

та везаних за њу, па сам јој 
кроз причу (мислила је да 
сам Чех с обзиром да сам из 
Чешке) рекао да сам рођен 
у Србији, где ми живе роди-
тељи. Била је знатижељна да 
јој објасним где је то и по-
желела да дође овде, први 
пут у Србију. Учинила је то 
минулог лета, дошла са си-
ном, били су смештени код 
нас у Трнави. Упознао сам 
их са лепотама целог краја. 
Била је одушевљена, понеле 
су је емоције. Уверила се да 
су људи овде срдачни, земља 
прелепа, па одлучила да на-
прави нешто што ће макар 
мало променити не баш до-
бру слику Србије у свету. 
Није имала сценарио фил-
ма ‘’Божић у Србији’’ већ је 
на основу личних утисака 
приликом боравка смишља-
ла радњу. На снимање је до-
шла цела екипа, много људи 
из иностранства који раније 
нису били у нашој земљи. 
Испочетка их је изненади-
ла наша искрена љубазност 
према њима, а временом 
нису крили одушевљење, 
неки су и поједине српске 
речи научили. Филмска еки-
па има подршку општине 
Чајетина и Туристичке орга-
низације Златибор. Уз помоћ 
челних људи општине Мила-
на Стаматовића и Арсена Ђу-
рића и директора ТО Злати-
бор Владимира Живановића 
покренули смо овај пројекат 
и успешно добили све лока-
ције за снимања. Врло сам 
им захвалан, као и другим 
мојим земљацима који су 
допринели да се филм ре-
ализује – изјавио је на Зла-
тибору Младен Лазаревић.
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КАРАВАН ‘’ПРАЗНИКА МИМОЗЕ’’ НА ЗЛАТИБОРУ

МАЖОРЕТКИЊЕ И ТРОМБОЊЕРИ  
У ДЕФИЛЕУ КРАЉЕВИМ ТРГОМ

КАРАВАН ‘’ПРАЗНИКА МИМОЗЕ’’ ПОСЕТИО ЈЕ 18. ЈАНУАРА ЗЛАТИБОР, ГДЕ ЈЕ СВЕЧАНИМ ДЕФИЛЕОМ 
ПРОМОВИСАО ВЕЛИКЕ СВЕТКОВИНЕ У ЧАСТ МИМОЗЕ, ДРУЖЕЊА И ЗАБАВЕ. ОВЕ ГОДИНЕ  

55. ‘’ПРАЗНИК МИМОЗЕ’’ У ХЕРЦЕГ НОВОМ ОДРЖАВА СЕ ОД 15. ФЕБРУАРА ДО 3. МАРТА. ТО ЈЕ  
ФЕСТИВАЛ КОЈИ ОБУХВАТА ПРЕКО 50 ЗАБАВНИХ, КУЛТУРНИХ И СПОРТСКИХ МАНИФЕСТАЦИЈА
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Караван на Златибору 
био је својеврстан по-
зив гостима најпосеће-

није планине да посете Хер-
цег Нови од 15. фебруара до 3 
марта, у периоду одржавања 
феште. Мажореткиње, тром-
боњери, Градска музика Хер-
цег Новог и чланови Маш-
кара прошли су Краљевим 
тргом у свечаном дефилеу.

«Садржај предстојећег 
фестивала је веома инте-
ресантан. У четвртак 15. фе-
бруара је позив на фешту, а 
16. отварање ‘’Дана мимозе’’. 
То ће бити од 18,30 на пла-
тоу испред хотела ‘’Игало’’. 
Већ у 19,30 иде поворка, от-

варање, дефиле, а од 21 час 
је концерт Халида Бешлића. 
Имамо заиста веома добру 
сарадњу са туристичким ор-
ганизацијама Златибор, По-
жега и Ужице. Док је Злати-
бор познат по планинском 
туризму, ми у понуди имамо 
делимично полупланински 
и приморски садржај, па нам 
је значајно да се испромови-
шемо овде како би и људи са 
Златибора могли да дођу на 
приморје», рекао је Василије 
Ћуковић, менаџер за тради-
ционални маркетинг.

Фешта од мимозе, један 
од најстаријих и најпопулар-
нијих фестивала, окупила је 

прошле године преко 20.000 
посетилаца. С обзиром на 
дугогодишње пријатељство 
општина Чајетина и Херцег 
Нови, као и гостољубивост 
Новљана, све је више заин-
тересованих посетилаца са 
наших простора који одлазе 
на ову манифестацију.

«Братска општина Хер-
цег Нови на Златибору кори-
сти прилику да нашим мно-
гобројним гостима, којих је 
овде тренутно преко 40.000, 
испромовише ову, може се 
рећи, централну и можда 
најважнију своју манифе-
стацију. Дани мимозе се одр-
жавају сваке године и ту смо 

и ми, као локална самоупра-
ва, сарадници и партнери из 
ТО Златибор, њима драги го-
сти, радујемо се код њих да 
одемо. Верујем да ће људи 
који се налазе на Златибору 
моћи да се упознају са про-
грамом, испланирају своје 
време и посете ову манифе-
стацију која је значајна и за 
нашу регионалну сарадњу», 
истакао је директор ТО Зла-
тибор Владимир Живановић.

Организатори 55. ‘’Праз-
ника мимозе’’ су Општина 
Херцег Нови, Туристичка ор-
ганизација Херцег Нови и 
Јавна установа културе ‘’Хер-
цег фест’’.
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ЗЛАТИБОРСКИ ВРХ 
КОЈИ НАС ЈЕ ОСВОЈИО 

НАЈМАСОВНИЈА  
„ЧАЈАНКА НА ЧУКЕРУ” 
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Покренута пре 12 годи-
на од стране брачног 
пара Глишовић, Алек-

сандре и Милоша са Злати-
бора који воде Радионицу 
‘’Круг’’, ‘’Чајанка на Чукеру’’ 
остаје прво лепо и здраво 
дешавање којим они запо-
чињу сваку нову годину. Јер, 
Чукер их је одавно освојио 
својим видиковцем и по-
знанствима са драгим људи-
ма! При лепом времену по-
глед далеко сеже и природа 
Златибора открива се оку 
посматрача. 

„Нажалост, у том перио-
ду када смо почели да иде-
мо на Чукер, ретко када смо 
сретали неког на овом успо-
ну. Али нама је било лепо да 
понесемо термос са чајем и 
чашицама и 1. јануара себи 
приуштимо нешто посебно, 
несвакидашње“, прича нам 
Александра Сашка Глишо-
вић. 

По повратку, када срет-
ну неког од пријатеља који 
их пита где су били, одгова-
рали су – на чајанци. И тако 
је кренуло.

Испрва помало радозна-
ло, као да одговарају соп-
ственом изазову, придру-
живали су им се пријатељи 
и познаници. Онај коме 
се свидео њихов обичај у 
шетњу до Чукера ишао је и 
следеће године. Временом 
се бројка увећавала. Од пре 
две године са њима су кре-
нули планинарски клубови 
и друштва, како из Чајети-
не тако и шире, да позивају 
своје чланове на ‘’Чајанку на 
Чукеру’’ и тај датум уврсти-
ли у свој званични календар 
активности.  

„Овогодишња ‘Чајанка’ 
била је најмасовнија до сада 
и у њој је учествовало око 
100 љубитеља природе: пла-
нинари ПК ‘Торник’, ‘Злати-
борске шетње’, ПК ‘Рујно’, ПК 
‘Оморика’, појединци који су 
први пут освојили неки пла-
нински врх, око петнаесторо 
деце“, причају Глишовићи. 

„Првог јануара  у 12 ча-
сова кренули смо по мести-
мично сунчаном ветровитом 
дану, свако одређујући свој 
темпо хода. Слојевита гар-

дероба се скидала, раскоп-
чавала и поново облачила 
спрам варијација у времену. 
Кратак предах следио је код 
Јединог бора где се увек за-
стане да се узме даха и по-
желе неке жеље пре него 
што се настави ка врху. На 
освојеном Чукеру у заветри-
ни љубитељи природе осве-
жили су се домаћим планин-
ским чајем, кексима, воћем 
које су учесници понели. 
Сликања за успомену такође 
нису изостала“.

Овом шетњом и дру-
жењем Глишовићи су изу-
зетно задовољни, посеб-

но најмлађим и најстаријим 
члановима ове мале аванту-
ре: «Честитамо најмлађима 
на првој ‘Чајанци на Чукеру’ 
и освојеном врху, као и Ми-
ланки и Велиши, учесници-
ма ‘Чајанке’ старијим од 70 
година!»

До наредног почетка го-
дине Сашка и Милош на-
стављају да слободне тре-
нутке користе за уживање у 
природи. Кажу да је ‘’Чајан-
ка’’ њихов начин да про-
мовишу здрав живот, али и 
лепоте ове наше чаробне 
планине.
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У порти цркве брвнаре у 
Јабланици 13. јануара 
традиционално је (по 

16. пут) одржан дочек Српске 
нове године. Организатор је 
било Туристичко удружење 
Јабланица у сарадњи са по-
месном црквом и ловачким 
удружењем, уз помоћ ТО 
Златибор, Јавног предузећа 
‘’Голд гондола’’, Културног 
центра Златибор- Чајетина, а 
под покровитељством општи-
не Чајетина.

То новогодишње вече 
било је хладно у Јаблани-
ци, али и бајковито због сне-
га који је за Божић нападао, 
украсивши грање четинара и 
кров цркве брвнаре у којој је 
у 18 часова почело вечерње 
Богослужење. Након тога су 
у порти, где се окупило мно-
штво мештана и посетилаца, 
заложени остаци бадњака. 
Организатори кажу да је овај 
догађај веома битан за меш-
тане, али се показао атрак-
тивним и за туристе.

„Ми се увек хвалимо да 
смо аутохтоно покренули Се-
оски вишебој пре 18 година, 
а дочек Српске нове године 

организујемо већ 
16 година (јед-
ну-две године 
нам је ‘појела’ 
корона). Наша 
општина, руко-
водство, прихва-
тили су манифе-
стацију и помажу нас. 
А има већ 10 година како 
смо подигли споменик палим 
ратницима из Првог светског 
рата, тако да је то трећа ма-
нифестација која обележава 
наше село“, каже председник 
ТУ Јабланица Вукомир Божа-
нић.

Туриста је на овом тради-
ционалном дочеку било из 
Краљева, Београда, Ужица... 
Ево шта су рекли неки од њих:

- Видели смо објаву пре-

ко Туристичке 
организације 
Златибор на 
Инстаграму 
и усудили се 
да дођемо, 

да видимо 
како изгледа 

овде. Јако је за-
нимљиво, аутентич-

но за овај крај, под снегом, и 
надам се да ће да буде лепо. 

- Први пут смо овде и баш 
нам се свидело, баш је несва-
кидашње. 

- Летос смо били овде да 
видимо цркву. Ово је дру-
ги пут. Лепо је што има пуно 
људи и  забаве...

Деци је, свакако, најза-
нимљивији био Божић Бата 
који им је, у замену за реци-

тације, делио дарове. Док су 
одрасли понајвише ужива-
ли у богатим укусима куваног 
купуса и гулаша од дивљачи 
који су се за њих крчкали од 
раних јутарњих сати.

‘’Овде се пакује ред ку-
пуса, ред меса, па опет тако, 
онда мирођије и на крају по-
клопац. То мора седам језика 
да говори и осми да замуц-
кује’’, каже у шали и збиљи  
Новица Кокоровић из Јабла-
нице задужен да зготови ку-
пус и додаје: ‘’Све што је већи 
лонац бољи је купус; мањи 
лонац значи мању могућност 
да се извуче укус који треба 
да добије из меса, како би ку-
пус био онај прави’’. 

Следи рецепт другог ја-
бланичког кувара: ‘’У ловач-
ки гулаш иде лук, шаргаре-
па, целер, першун, месо од 
дивљачи, свињско и срнети-
на, свега по мало’’, помиње 
само састојке кувар гулаша 
Милутин Рајић из Јабланице.

Програм дочека Српске 
нове године у Јабланици и 
ове године су употпунили 
трубачи, народни певачи, као 
и незаобилазни ватромет.

ТРАДИЦИОНАЛНИ ДОЧЕК СРПСКЕ НОВЕ ГОДИНЕ У ЈАБЛАНИЦИ

РЕД КУПУСА, РЕД МЕСА,  
ПА ТРУБАЧИ И ВАТРОМЕТ 



јануар 2024 године 21

У склопу новогодишњих 
и божићних празни-
ка представници Дино 

парка Златибор прикупили 
су и ове године извесна нов-
чана средства која су утро-
шили на куповину пакетића 
за кориснике Дневног бо-
равка «Зрачак». 

«Одлучили смо да овога 
пута поклоне донесемо у су-
срет Православној новој го-
дини и заиста нам је задо-

вољство када се дружимо 
овде са децом и дивним љу-
дима који раде са њима. Јако 
се радујемо када нам дођу у 
Дино парк и сваки пут нас 
изнова одушеве», каже Сла-
вица Марић у име Дино пар-
ка Златибор. 

Да је овај гест био заиста 
незабораван тренутак до-
каз су срећна лица деце из 
‘’Зрачка’’. У знак захвално-
сти узвратили су осмесима, 

загрљајима и лепим речима.
«Хвала Славици што се 

увек труди да обрадује не 
само наше кориснике, већ 
и да се бави хуманитар-
ним радом у нашој општи-
ни и шире. Сви људи који 
имају могућности треба да 
се прикључе тим акцијама 
како би допринели побољ-
шању живота свакога коме је 
потребно. Овим путем желим 
да се захвалим и анонимној 

групи омладинаца који су са-
купили новац и купили паке-
тиће за све кориснике Днев-
ног боравка «Зрачак», рекла 
је Зорица Милосављевић из 
УГ «Златиборски круг».

Из Дино парка Златибор 
додају да су итекако захвал-
ни свим људима доброг срца, 
јер је велика срећа имати 
могућност даровања током 
празника. 

ПРАЗНИЧНО ДАРОВАЊЕ НА ДЕЛУ

ДИНО ПАРК  
И ОВЕ ГОДИНЕ 
ДЕЦУ ‘’ЗРАЧКА’’  
ОБРАДОВАО  
ПАКЕТИЋИМА
КОРИСНИКЕ ДНЕВНОГ БОРАВКА «ЗРАЧАК»  
ОБРАДОВАЛИ СУ НОВОГОДИШЊИМ 
ПОКЛОНИМА ПРЕДСТАВНИЦИ ДИНО ПАРКА 
ЗЛАТИБОР. ОВИМ ДАРОДАВЦИМА  ДЕЦА 
СУ ЗАУЗВРАТ, НА СЕБИ СВОЈСТВЕН НАЧИН, 
ПРИРЕДИЛА НЕЗАБОРАВНЕ ТРЕНУТКЕ 
ПРЕПУНЕ ЉУБАВИ, ЗАХВАЛНОСТИ И ПАЖЊЕ Славица Марић, менаџерка Дино парка Златибор
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У оквиру те манифеста-
ције у периоду од Бо-
жића до Сретења одр-

жава се садржајан културни 
програм за мештане и посе-
тиоце Златибора. «Мислим 
да су ови дани од Божића 
до Сретења време када тре-
ба да се позабавимо својим 
духом и духовним вредно-
стима. Одатле потиче идеја 
да се у овом периоду у Кул-
турном центру на Златибору 
догађају ствари које су ве-
зане за наш духовни живот. 
Отварањем изложбе поче-
ли смо манифестацију, али 
такође имамо и представе у 
том духу, концерте, књижев-
не вечери, а томе су прила-

гођене и калиграфске ради-
онице за децу. Надам се да 
ће ова манифестација по-
стати традиционална», каже 
Даница Јевтић Шишовић, ди-
ректорка КЦ Златибор.

Овом приликом Јелена 
Хинић, Горан Јанићијевић и 
Миодраг Милутиновић из-
ложили су јавности своје 
стваралаштво које се тиче 
црквене уметности и пока-
зали три различита израза 
обједињена стремљењем ка 
томе да се доживљај цркве-
не уметности разуме у кон-
тексту 21. века.

«Ја сам овде највећим 
делом изложила принтове, 

мада има и оригиналних ико-
на, који су рађени за хорос 
Храма Светог Саве; то је ве-
лики полијелеј који се нала-
зи у централном делу храма. 
Иконе су великих формата и 

сама идеја је потекла од тога 
да се те иконе, које се налазе 
на девет метара висине, спу-
сте да би свет који је заинте-
ресован могао да их види из-
близа», рекла је Јелена Хинић.

«Представљам овде пор-
трете српских владара и 
владарки и занимљиво је 
да је то део мог новог опу-
са и истраживања, где сам 
пробао да употребим једну 

не тако типичну технику за 
фреску, односно за сликар-
ство, а то је техника уље на 
платну», додаје Миодраг Ми-
лутиновић.

Публика је могла виде-

ти да начин израде икона 
није копирање старих фре-
сака, већ сваки уметник по-
кушава да нађе свој аутен-
тичан израз и да свој печат 
духовној уметности у савре-

меном свету. «Начин израде 
икона се није много проме-
нио, у садржајном и иконо-
графском смислу. Ту су при-
сутни неки мањи кораци 
на пред у односу на развој 
литургијског приступа, ли-
тургијског концепта у цркви. 
У суштини, највећа разлика 
је у материјалима», рекао је 
Горан Јанићијевић.

Као што је истакао исто-
ричар уметности византо-
лог др Оливер Томић, нема 
сумње да ће се публика 
опредељивати за појединач-
ног ‘’фаворита’’ према лич-
ним сензибилитетима, што је 
за једну изложбу увек добро.

МАНИФЕСТАЦИЈА ‘’ДУХОВНИМ СТОПАМА’’ ОД БОЖИЋА ДО СРЕТЕЊА

ИЗЛОЖБА ИКОНА „КА ЛИКУ”  
У ГАЛЕРИЈИ КЦ ЗЛАТИБОР
У ГАЛЕРИЈИ КУЛТУРНОГ ЦЕНТРА ЗЛАТИБОР 8.ЈАНУАРА ЈЕ ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА ИКОНА  
«КА ЛИКУ – ВИДЕЛА СВЕТУ» ТРОЈЕ АУТОРА: ЈЕЛЕНЕ ХИНИЋ, ГОРАНА ЈАНИЋИЈЕВИЋА И 

МИОДРАГА МИЛУТИНОВИЋА. ОТВАРАЊЕМ ИЗЛОЖБЕ УЈЕДНО ЈЕ ПОЧЕЛА МАНИФЕСТАЦИЈА 
«ДУХОВНИМ СТОПАМА» ЧИЈИ ЈЕ ОРГАНИЗАТОР КУЛТУРНИ ЦЕНТАР ЗЛАТИБОР ЧАЈЕТИНА, 

ПОД ПОКРОВИТЕЉСТВОМ ОПШТИНЕ ЧАЈЕТИНА

Јелена Хинић Миодраг Милутиновић

Горан Јанићијевић
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Дуодрама ‘’Патријарх 
Павле - бити човек 
међу људима и нељуди-

ма’’ изведена је 10. јануара на 
Златибору, у оквиру програ-
ма ‘’Духовним стопама’’ у ор-
ганизацији Културног центра 
Златибор. Ова представа је 
рађена у продукцији Српског 
позоришта из Мађарске на 
чијој сцени је премијерно из-
ведена, а њену реализацију 
финансирала је Влада Репу-
блике Мађарске.

Дуодрама ‘’Патријарх Па-
вле - бити човек међу људи-
ма и нељудима’’ има за циљ 
да уметничким изразом при-
каже аутентичну реч па-
тријарха Павла, са жељом да 

његова мисија и даље живи 
у српском народу. Представа 
је рађена према тексту Јова-
на Јањића, у режији глумца и 
редитеља Милана Руса. Уло-
ге играју Милан Малбаша и 
Александар Дунић. 

«Јован Јањић, Алексан-
дар Дунић и ја одлучили 
смо да у драми буду све па-
тријархове аутентичне речи, 
тако да све његове мисли 
остану што дуже да живе. То 
је заиста човек који је, по 
мом мишљењу, био један од 
највећих Срба. Имам велику 
част да сам у улози патријар-
ха Павла. Прве представе 
које смо играли јако сам се 
трошио емотивно, зато што 

сам киптио изнутра, осећао 
сам се некако божанствено, 
прелепо, не могу да вам опи-
шем... То су посебни осећаји! 
Јован Јањић је, иначе,  про-
вео са патријархом 30 година 
још док је као новинар радио 
за НИН, тако да није било 
тешко да све његове аутен-
тичне речи напише. После је 
Милан Рус то ускладио, скло-
пио као треба. Свуда публи-
ка реагује као вечерас, пре-
дивно и ја сам захвалан на 
томе’’, изјавио је Малбаша.

Глумац Александар Ду-
нић, који у овој дуодрами 
игра новинара који води 
разговар са патријархом 
Павлом, каже: ‘’Ја сам овде 

неко ко њему више даје 
шлагворте, ко га питањи-
ма подстиче да каже неке 
суштинске, дубоко егзистен-
цијалне ставове и мисли, 
које у крајњој линији треба 
да послуже да се свако од 
нас негде преиспита. Тако се 
и завршава наша представа 
кад ја облачим мантију, што 
је у ствари метафора да у су-
срету са великим људима и 
ми морамо од њих нешто да 
добијемо. Да и ми постанемо 
бољи, да се, конкретно у овој 
ситуацији, обожимо’’. 

Представа је добила сна-
жан аплауз публике, у којој 
је био и велики број свеште-
них лица.

ДУОДРАМА СА АУТЕНТИЧНОМ 
РЕЧИ ПАТРИЈАРХА ПАВЛА
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У оквиру манифестације 
„Духовним стопама“, 
коју ове године први 

пут oрганизујe Културни 
центар Златибор Чајетина, 
уочи Савиндана је одржан 
концерт Дивне Љубојевић и 
хора „Мелоди“.

Дивна Љубојевић је на 
српској сцени нешто више од 
три деценије. Српски је ди-
ригент, композитор и интер-
претатор православне духов-
не музике Србије, Византије, 
Русије и Бугарске, оснивач, 
диригент и уметнички ру-
ководилац хора и студија за 
духовну музику „Мелоди“. 
Општина Чајетина јој је 2017. 

године на Видовданским све-
чаностима уручила Повељу 
„Витез српске музике“. 

Пред концерт организо-
ван у Културном центру на 
Златибору, а који је био део 
манифестације „Духовним 
стопама“, питали смо је да ли 
је тешко бити чувар баштине?

„Ако је човек посвећен 
томе и опредељен за то, то му 

је животни позив и није тешко. 
Има неких техничких ометања 
успутних, средина, околности, 
ситуације политичке наше и 
светске, али није тешко“, од-
говорила је Дивна Љубојевић.

Наклоњеност духовној 
и традиционалној музици 
јављала се, рекла је, од осам-
десетих година, у таласима. 
Са појавом нових ансамбала 
који су на свом репертоару 
имали управо духовну музи-
ку, публика се све више нави-
кавала на њу и на чињеницу 
да је могу чути и ван цркве-
ног простора. Пре три годи-
не великим концертом на Ко-
ларцу прослављен је јубилеј, 

30 година рада и постојања 
хора и студија за духовну му-
зику „Мелоди“. Утисци након 
тог концерта, свесност оз-
биљности и лепоте мисије у 
којој јесу, и даље су свежи и 
испуњавају душу, каже Дивна.

Те вечери публика је 
уживала у песмама од једно-
гласних до четворогласних 
напева посвећених Светом 
Сави, као и песмама из Бо-
жићног репертоара. Органи-
затор, Културни центар Зла-
тибор Чајетина, изузетно је 
задовољан одзивом публи-
ке на досадашњим реализо-
ваним садржајима програма 
„Духовним стопама“.

КОНЦЕРТ ДУХОВНЕ МУЗИКЕ У КУЛТУРНОМ ЦЕНТРУ ЗЛАТИБОР 

ЛЕПОТА МИСИЈЕ  
ДИВНЕ ЉУБОЈЕВИЋ И ХОРА „МЕЛОДИ”

Дивна Љубојевић
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У Дому културе у Чајетини 
23. јануара је одиграна 
представа „То кад увати 

не пушта“ према тексту Миод-
рага Караџића, у режији Ми-
лана Караџића, у којој глуме 
Нела Михаиловић и Милу-
тин Мима Караџић. Судећи 
према реакцијама публике 
у препуној сали, дуодрама 
је оправдала очекивања по-
штовалаца театра. Гостовање 
у Чајетини било је прво ван 
Београда.

Представа „То кад увати 
не пушта“ премијерно је из-
ведена у новембру прошле 
године у Звездара театру, где 
се при свакој изведби тра-
жи карта више. Ово је, иначе, 
прича о остарелом брачном 
пару и њиховој свакодне-
вици у малој средини где се 
сви познају, па су стога и ре-
акције на дешавања у живо-

тима суседа појачане. Прича 
почиње вешћу о смрти позна-
ника, што код мужа Новице 
кога игра Мима Караџић из-
азива напад хипохондрије, 
којом угњетава своју уморну 
жену. 

«Ово нам је, заправо, 
прво гостовање ван Звезда-
ра театра где, иначе, играмо 
ову представу у Београду, па 
је утолико и нама већа радост 
да видимо како комуницира-
мо са публиком која није бе-
оградска и која није навик-
ла да нас често виђа», рекла 
је на почетку разговора Нела 
Михаиловић.

«Душан Ковачевић је 
на конференцији за штам-
пу рекао новинарима: Гле-
даћете вечерас представу у 
којој једана изузетно болес-
на жена негује изузетно здра-
вог мужа. Наравно, тај хипо-

хондар-систем постоји и у 
Чајетини, и у Новом Београ-
ду, свуда», надовезао се Мима 
Караџић.

Своју улогу Мима Караџић 
одиграо је са својеврсним 
шармом и уверљивошћу коју 
памтимо још од монодра-
ме „Прва брачна ноћ“, а уло-
га веома оронуле, старе жене 
коју маестрално отелотво-
рује глумица Нела Михаило-
вић, била је за њу, како каже, 
изазов.

«Био је велики изазов да 
играм бабу, жену која је ста-
рија него што ја јесам. То је-
сте глумачки изазов: ‘донети’ 
ту жену без икакве шминке, 
ичега осим положаја тела и 
игре са партнером. Због тог 
држања на сцени представа 
ми је болна, али ме радује. Је-
дан човек из публике је ре-
као: ‘Боже, што је ова жена 

била лепа, кад је овако про-
пала  није ми јасно’’, насмеја-
ла се Нела на ово присећање 
које је, каже, велики компли-
мент њеној глуми.

Ова прича у себи, као и 
многе комедије, носи пуно 
здравог смеха, али у свом кон-
тексту има и јаку поруку због 
које јој се публика враћа. Гле-
даоци у Чајетини наградили 
су је дуготрајним аплаузом.

«Публика ову представу 
схвата баш како треба и не-
како су реаговали баш од-
лично. На крају, и тај велики 
аплауз ваљда говори о свему 
томе», рекао је Мима, а Нела 
се надовезала речима: «Мно-
го волим овај град, знам мно-
го људи овде. Ушушкана сце-
на, пријатна за игру, а оно 
што је најважније - то су ре-
акције публике. Све је било 
како треба!»

ПОЗНАТА ПРЕДСТАВА ИГРАНА У ЧАЈЕТИНИ ПРВИ ПУТ ВАН БЕОГРАДА

КАД БОЛЕСНА ЖЕНА  
НЕГУЈЕ ЗДРАВОГ МУЖА 
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Василије Аћимовић, до-

бротвор, рођен је 1914. годи-
не у Голову, у породици оца 
Драгутина. После заврше-
не основне школе у Чајети-

ни, брат Никола га одводи у 
иностранство. 

Најдужи део живота Ва-
силије је провео у Бечу и 
елитним деловима Бри-
села. Са супругом Мафал-
дом вредно је радио, стекао 
иметак и осигурао лагодан и 
безбедан живот. 

Године проведене у ино-
странству будиле су код Ва-
силија осећај носталгије за 
својим родним крајем. Сећао 
се тешког детињства и сва-
кодневног пешачења од 
осам километара из Голова 
у школу у Чајетину, често по 
снегу, киши и хладноћи. 

Ова казивања изазивала 
су код његове супруге Ма-

фалде снажна осећања. До-
шли су на идеју да помогну 
неким млађим генерација-
ма и 2005. године основали 
‘’Фонд Аћимовић’’. Превас-
ходан циљ је био да помогну 
паметној и способној деци 
да наставе даље школовање 
уз стипендију. 

Од школске 2005./2006. 
године овај Фонд стипенди-
ра по два најбоља ученика

ОШ у Чајетини током 
средњошколског образо-
вања. Критеријуми за до-
делу стипендија су успех и 
материјално стање, а уколи-
ко ученик испуњава услове 
Фонд нуди стипендирање до 
краја школовања. 

Прва комисија за избор 
будућих стипендиста осно-
вана је 19. маја 2005. годи-
не у коју су ушли: Слободан 
Аћимовић, директор Фонда, 
Милка Васиљевић, директор 
школе, Мира Вукићевић, со-

цијални радник, и наставни-
ци Славко Конатар и Милош 
Ристановић. Први стипенди-
сти су били Ђорђе Божовић 
и Милица Новаковић. 

Приликом прославе 120 
година постојања школе у 
знак захвалности учени-
ка, њихових родитеља и ко-
лектива школе откривена је 
спомен плоча оснивачима 
Фонда Василију и Мафалди 
Аћимовић на којој пише: 

‘’Захваљујући доброчин-
ству Фонда Аћимовић, чији 
су оснивачи Василије и Ма-
фалда Аћимовић, два нај-
боља ученика ове школе 
сваке године добијају сти-
пендију за наставак шко-
ловања, на дан школе 13. 
маја’’. 

Овај хумани човек пре-
минуо је 2006. године. У знак 
племенитости коју је по-
казао једна улица у Голову 
носи његово име.

ЗНАМЕНИТИ ЗЛАТИБОРЦИ  
И ЊИХОВА ДЕЛА
‘’Биографски лексикон Златибора’’, назив је вредне књиге коју је, на понос завичају, 
2023. у својој 90. години објавио Милисав Р.Ђенић, најплоднији писац-хроничар зла-
тиборског краја. Ту су сабрани животописи 448 личности из златиборског среза: од 

најстаријих Михаила Радовића (1759.) и Јована Мићића (1775.), устаника и ратника, до најмлађег Ђорђа 
Божовића (1990.), доктора филолошких наука. Ђенић је младалачком упорношћу прикупио и прире-
дио податке о великом броју заслужних личности, међу којима су осам академика, 53 доктора наука, 
50 универзитетских професора, десетине инжењера и других који су унапредили области којима се 
баве. ‘’Народи који не поштују своју прошлост немају будућност’’, подсећа на ту мисао писац у уводу 
књиге и додаје: ‘’У периоду док су патријархални односи у нашем крају упорно одолевали новим вре-
менима, у златиборским сиротињским колибама рађали су се будући професори, инжењери, правни-
ци и доктори. Крај огњишта и уз гусле одрастају народни посланици, сенатори, ђенерали, деца наших 
сиромашних сељанки постајала су чувени доктори наука, професори универзитета и академици’’...  
Биографије неких од њих, објављене у овом лексикону, преносимо у ‘’Златиборским вестима’’.

ВАСИЛИЈЕ ИЗ ГОЛОВА, 
ДОБРОТВОР КОЈИ ЈЕ 
УСПЕО У СВЕТУ
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Нова година почела је 
успешно за одбојкаши-
це ‘’Златибора’’. Квали-

тетно су одрађене припреме 
у Херцег Новом за наставак 
сезоне у Првој лиги Србије, 
а у склопу њих одигран је и 
освојен Новогодишњи тур-
нир у Чачку. 

Било је то занимљи-
во такмичење на коме је ОК 
‘’Златибор’’ доминирао. По-
беде максималним резулта-
том забележене су против 
оба противника: побеђен је 
домаћи ОК ‘’Борац’’ са 3:0, као 
и ОК ‘’Ваљево’’ такође у три 
сета.

Честитке за тако добар 
наступ и залагање заслу-
жује цео наш тим. Приказана 
је одлична игра у оба меча, 
и поред одсуства неколи-
ко веома битних играчица 
као и шефа стручног штаба 
Станка Брашанца, кога је на 
прави начин овде заменила 
помоћни тренер Снежана То-
мић. Нашем техничару Миле-

ни Власоњић на овом турни-
ру припала је индивидуална 
МВП награда. Дебитовала је 
још једна играчица поникла у 
нашем клубу, велики таленат 
и будућност чајетинске од-
бојке Софија Спасенић, рође-
на 2009. године. 

Такав почетак године 
оправдано је рађао очеки-
вања да ће се у одличном 
ритму наставити и у првен-
ству, које је у фокусу ОК ‘’Зла-

тибор’’. Уследило је у 12. колу  
гостовање једној од најја-
чих екипа у лиги, ‘’Јединству’’ 
у Ужицу које је лидер на та-
бели. Комшијски дерби у Ве-
ликом парку био је врло не-
известан, екипа ‘’Златибора’’ 
играла је квалитетно, међу-
тим победу је забележи-
ло ‘’Јединство’’ резултатом 
3:2 (по сетовима 23:25, 26:24, 
14:25, 25:8 и 15:11). 

Била је то квалитетна и 

борбена одбојкашка пред-
става. Наше играчице оди-
грале су свој можда и нај-
бољи меч у досадашњем току 
сезоне, посебно у првом делу 
утакмице. Али у одлучујућим 
моментима неколико диску-
табилних судијских одлука 
донето је у корист домаћи-
на, што је био тас на ваги 
који је направио разлику у 
резултатском смислу. Треба 
напоменути да је ‘’Златибор’’ 
одиграо утакмицу без две 
повређене играчице Анђе-
ле Тошић и Тијане Цветано-
вић, које су углавном чиниле 
стартну поставу. 

Без обзира на овај тесан 
и незаслужен пораз, у на-
шем клубу нису незадовољ-
ни  формом екипе која је 
дефинитивно у узлазној пу-
тањи. То ће, уверени су, при-
казати у наставку првенства 
где их очекују још три госто-
вања заредом: ‘’Борцу’’ у Чач-
ку, ‘’Црно-белим’’ у Београду 
и екипи ‘’Лесковца’’.

ОДБОЈКАШИЦЕ ‘’ЗЛАТИБОРА’’ НА ПОЧЕТКУ ГОДИНЕ

НАДМОЋНО ОСВОЈИЛЕ 
НОВОГОДИШЊИ ТУРНИР, ПА НЕПРАВЕДНО 

ПОРАЖЕНЕ ОД ЛИДЕРА ПРВЕНСТВА

Чланови Карате клуба 
„Рујно“ учествовали су 
на „Светосавском купу“ 

у Краљеву. Освојено је седам 
медаља, и то две златне, чети-
ри сребрне и једна бронзана. 

На турниру је учество-
вао подмладак клуба. Први 
наступ имала је Нађа Вуло-
вић, која је у у категорији из-
вођења технике, освојила 
златну медаљу. Никола Вуло-
вић је наступио у апсолутној 
категорији освојивши злато. 
Посебно су се истакле Неда 
Шкодрић (женске наде) и 
Ђурђа Марић (пионирке), које 
су у класи ЦБ заузеле друго 
место. Обе такмичарке су но-
сиоци зеленог појаса, док су 
на турниру радиле у катего-

рији зелени и плави појас (ка-
тегорија по звању изнад њи-
ховог). Сребром се окитила и 
Николија Зорић у категорији 
полетарки 2015. (класа Е). 

Наступе у борбама су 
имали Милован Бошковић и 
Војислав Аћимовић. Обојица 
мушке наде: Бошковић у ка-
тегорији -47кг након три меча 

осваја друго место, док је Аћи-
мовић трећепласирани у ка-
тегорији +47кг. Наступ на так-
мичењу имали су и Анђелија 
Аћимовић и Софија Мело-
вић, које су радиле у истој ка-
тегорији али се и поред до-
брих настипа нису избориле 
за бољи пласман, као и Иван 
Јеремић и Лука Стојановић.

СЕДАМ МЕДАЉА ЗА ‘’РУЈНО’’  
НА „СВЕТОСАВСКОМ КУПУ“
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У току месеца јануа-
ра кошаркаши ‘’Зла-
тибор Голд гондоле’’ 

одиграли су пет утакмица. 
Од тога четири у Кошар-
кашкој лиги Србије и једну 
у оквиру АБА 2 лиге на чет-
вртом турниру који се игра 
у Новом Саду.

Сјајном игром изабра-
ници Страјина Недовића 
остварили су свих пет побе-
да: Златибор-Чачак 94 82:78, 
ОКК Београд-Златибор 91:93, 
Златибор-Здравље Лесковац 
100:83, Младост Земун-Зла-
тибор 81:82  и у оквиру АБА 2 
лиге Борац Бањалука-Злати-

бор 79:81.
Оствареним резултати-

ма кошаркаши ‘’Златибора’’ 
тренутно заузимају прво ме-
сто у Кошаркашкој лиги Ср-
бије и на најбољем путу су 
да одбране титуле освојене у 
претходне две сезоне у КЛС. 

Такође, у изузетно зах-

тевном другом по снази ре-
гионалном такмичењу, у 
конкуренцији екипа из БиХ, 
Црне Горе, Хрватске, Слове-
није, Македоније и Србије, 
кошаркаши ‘’Златибора’’ за-
узимају прво место, што им 
даје за право да се надају 
пласману у АБА 1 лигу. 

КОШАРКАШКИ КЛУБ УСПЕШАН У ОБА ТАКМИЧЕЊА

СЕРИЈА ПОБЕДА  
КОШАРКАША ‘’ЗЛАТИБОРА’’
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